
Referat fra afdeingsmøde nr 125 for DN-Rudersdal 

torsdag den 7. april 2022 

Til stede: Svend ,Steen, Bent, Anne+e, Michael Olesen, Chris6an, Steffen, Mikael Sundby, 
Marianne;         Referent: Marianne  

2 Referat fra sidste møde: den 24. februar blev godkendt.   3. Dagsorden: også OK 

4. Klimaindsats i Rudersdal: ved Steen . Oplægget udsendes . I klimabevægelsen er der 10-15 
ak6ve, der mødes hver 14. dag. de har holdt møde med de poli6ske par6er, der alle er enige om, 
at det skal gå hur6gt nu med en indsats. De 11.000 boligejere med naturgas skal vide, om  og 
hvornår der forventes Qernvarme, hvor de bor. Ver6kal jordvarme er vist nok igen 6lladt i 
Rudersdal. 

3. del af 6 rapport fra IPCC kom i mandags. Da alle skal være enige om indholdet, er udtalelserne 
forsig6ge i  risikovurderingen.  

5. Ny strategi for DN: da der kun var én deltager, der havde læst den, var det svært at diskutere. 
Mikael finder en måde at rejse en drøXelse af DN's strategiske indsatsområder.  

6. Nyt fra arbejdsgrupperne: 

• GiXfri kommune og Et vildere Rudersdal: Ane+e Plesner fraværende. 

• Fredningsgruppen: Der har været møde med kommunens folk om Søllerød Gol_lub. 
Steffen har rykket for nogle af de andre sager.  Steen får lagt et kort ind på computeren eller 
skaffer det i papirform, så man kan se. hvor lokaliteterne er. 

• Vand og kyst: Rudersdal er en af de 13 sorte kommuner mht at følge vandrammedirek6vet. 
S6llingen som projektleder for den separate kloakering blev ikke besat. Gruppen har holdt 
møde med de andre i teknik og miljø, der så skal arbejde med problemet.  Kikhanerenden 
og Maglemoserenden skal nu først have et godt vandmiljø i 2027. Løje Sø skal 
biomanipuleres. Udspillet fra Novafos om separat kloakering i resten af kommunen er 
endnu ikke fremlagt. Mikael opfordrer Brit 6l at skrive noget om det i Nyhedsbrevet. 

• Biodiversitetsgruppen: Svend kunne bere+e, at der er 16 vejkanter, hvor man nu vil pleje 
dem eXer de erfaringer, der er indhentet på A+emosevej. Herog på skrænten op mod 
kirkegården  vil Catherine og Ole fortsat botanisere 3 gange årligt og følge udbviklingen. Det 
ville være godt, hvis der er nogen, der kan følge de andre vejkanter. Svend sørger for, at der 
bliver sendt et oplæg herom 6l Leif Bolding.   



• S6gruppen: Chris6an fortalte, at den planlagte s6 skal ligge ved Kajerød Å. De har så fået 
udarbejdet et projekt ; men det er endnu ikke forhandlet på plads med de boligejere, der 
nogle steder er begyndt at anlægge haver på det fredede område, hvor s6en skal gå. 

• Naturpleje:  det bliver temaet på næste afdelingsmøde  den 17. maj, hvor Elsebeth 
(planlægger) og Karsten (vejkanter) og Elmer ( driXchef), kommer. Indkaldt af Mikael. 

7. Siden sidst:  

• Helårsgræsning, fugle og planter er temaet for en aXen-naturvandring i Maglemosen 

 tirsdag den 24. maj kl 19.30 - ca 21.30  med S6g Englund og måske Anders Michaelsen 

i regi af "Vild kommune" . 

• Vi har fået invita6on 6l Folkemødedagen den 3. september. Hvis nogen har mod på at være 
tovholder på det, skal de melde sig 6l Mikael Sundby 

• Invita6on 6l Bæredyg6ghedsdag den 1. oktober. Steen vil gerne. Anne+e Plessner spørges. 

• Naturens dag  : Ane+e Palm har meldt sig 

• Natura 2000-planer er i høring. Er der nogen, der vil tage s6lling 6l dem? Bent får dem, 
men har travlt.  

8. Kommende arangementer: 

Repræsentantskabsmødet 23-24. april. Steen og Mikael S. deltager 

• Den  30.aprilajoldes en konference om Frem6dens Øresund på Chris6ansborg kl 11-16  
Michael Olesen og Bent deltager. Det lifestreames, så vi andre kan følge det på DN 
GentoXes facebook. Kontakt evt jacob Lund gentoXe@dn.dk eller se DN  Ak6v siden i dag 
7. april. 

• Steffen har været med 6l at reducere mountain-bike-ruter i det danske Schweiz. Det er 
lykkedes og underskoven er ved at vokse frem. De er i kontakt med Peter Søland, der gerne 
vil have dem med 6l at gøre noget 6lsvarende i Rude Skov ved Højbjerg.  Steffen udsender 
en invita6on 6l at være med. 

     ref. Marianne


